
MUISTIO 

 

Urheilupuiston asemakaavamuutoksen ja yleissuunnitelman 
esittely vammaisneuvostolle 
Aika: to 13.6.2024 

Paikka: Teams-kokous 

 

Suunnittelija Marianne Kämi esitteli kaavaa laativan kaavoitusarkkitehti Kaisa Niilo-Rämän 

puolesta Kouvolan Urheilupuiston asemakaavamuutoksen luonnosvaiheen asiat ja 

suunnitteluhortonomi Liisa Mäkitalo esitteli Urheilupuiston yleissuunnitelmaa sekä 

suunnitteluvaiheen alustavan luonnoksen.  

Vammaisneuvoston kommentit: 

- Toivottavasti kaavassa varataan riittävästi pysäköintitilaa. Invapaikkoja riittävästi ja 
tarpeeksi lähelle toimintoja ja rakennuksia, esimerkiksi uudelle monitoimihallille. 
Invapaikoille tarpeeksi isot parkkiruudut. 

- Nykyisin tapahtumien aikaan läheiset kadut ovat täynnä autoja ja sumppuuntuvat, kun 
parkkipaikkoja ei ole riittävästi. 

- Hyvä, että Sumulaaksonkadulle tulee pysäköintipaikkoja leikkialueen kohdalle, jotta 
lasten kanssa on turvallinen reitti puistoon ilman tien ylitystä. Toivottavasti invapaikkoja 
tulee myös sinne riittävästi. 

- Onko Urheilupuisto oikea paikka frisbeegolf-radalle? Puistossa voitava liikkua ja 
istuskella turvallisesti, ettei tarvitse varoa, saako osuman frisbeekiekosta. Olisiko 
uimahallin takana sopivampi paikka? 

- Yleissuunnitelmaluonnoksen lisäkulkuväylät näyttävät hyvältä ja lisäävät kaikkien 
pääsyä puistoon myös erilaisten apuvälineiden kanssa. 

- Toiveena reittien selkeä merkintä maahan, esimerkiksi eri materiaalien avulla, 
risteyksissä materiaalien muutos tms. 

- Toiveena riittävä valaisu, ei häikäisevää valoa. 

- Ohjaus hyvä alkaa jo parkkipaikoilta, myös valaistuksen avulla. 

- Toiveena saavutettavat opastetaulut koko alueen toiminnoista parkkipaikoille & 
sisääntuloihin, opastetaulun lähelle hyvä pääsy ja opastus kohokirjaimin. 

- Tärkeää huomioida kaltevuudet kulkuväylillä ja mentäessä monitoimihallille, jäähallille, 
teiden ylitystä kohti ym. 

- Katukivetyksissä hyvä välttää teräviä kulmia, riittävät madalteet, materiaalierot ym. 

- Lavan lähelle myös esteetön pääsy. 

- Hyvä, että kenkäkukkula, vesiallas penkkeineen ja alppiruusut säilyvät. 

- Suunnitelmat vaikuttavat hyviltä. Hyvä, että panostetaan alueeseen, jossa ihmiset 
voivat ulkoilla keskustassa, sekä viihtyisyyteen ottamalla eri ihmisryhmät huomioon. 

 

Kirjasi Marianne Kämi 
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